
1 
 

Protokół Nr 11/2019 

sporządzony z posiedzenia  

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchlas,  

które odbyło się w dniu 25 października 2019 roku 

 

Początek posiedzenia o godz. 1300. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli radni : 

1. Ryszard Dziadak – Przewodniczący Komisji 

2. Jan Tronina – Zastępca Przewodniczącego 

3. Karol Sakowski – Członek 

4. Maria Smolarek – Członek 

5. Edward Kukuła – Członek  

 

Lista obecności radnych uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 

1 do protokołu.  

 

Spoza rady w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Arkadiusz Patyk – Skarbnik Gminy 

2. Leszek Gierczyk – Sekretarz Gminy  

3. Agnieszka Kurpet – Inspektor ds. gospodarki odpadami 

4. Ludmiła Wypych – Inspektor ds. podatków i opłat 

 

 

Ponadto osoby uczestniczące w posiedzeniu Komisji poświadczyły swą obecność 

podpisem na liście obecności osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji, która 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Ryszard Dziadak – Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Omówienie materiałów na XIII sesję Rady Gminy Wierzchlas –zaopiniowanie 

projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2019 r., 

b) określenia stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok, 

c) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2020 r., 
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d) zmiany statutu Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Mierzycach, 

e) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Wieluńskim  

w celu realizacji zadania zleconego z zakresu administracji rządowej 

polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej, 

f) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wierzchlas. 

5. Informacja o wynikach zewnętrznego egzaminu gimnazjalnego  

i zewnętrznego sprawdzianu ósmoklasisty w 2019 r. i analiza ocen uczniów, 

którym przyznano nagrody Wójta za szczególnie wysokie osiągnięcia w nauce. 

6. Zaopiniowanie wniosków do budżetu Gminy na 2020 r.  

7. Wolne wnioski i zapytania.  

8. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi załącznik nr 3   

do protokołu. 

 

 

Przebieg obrad 

 

Ad Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia i  stwierdzenie prawomocności obrad. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej otworzył posiedzenie Komisji. Stwierdził, że 

w posiedzeniu uczestniczy 5 radnych, co stanowi kworum,  

przy którym może obradować Komisja. 

 

 

Ad Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek posiedzenia i zapytał,  

czy są uwagi do tego porządku. Radni nie zgłaszali uwag ani dodatkowych propozycji 

zmian, w związku z czym porządek obrad został przyjęty  

w brzmieniu podanym w zawiadomieniu.  

 

 

Ad Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji przedstawił Komisji protokół z poprzedniego 

posiedzenia Komisji. Radni zapoznali się z jego treścią, nie mieli uwag,  

w związku z tym protokół został przyjęty jednogłośnie.  
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Ad Punkt 4 

Omówienie materiałów na XI sesję Rady Gminy Wierzchlas  

– zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2019 r., 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Gminy Pan Arkadiusz Patyk, który 

poinformował, że zachodzi konieczność wprowadzenia następujących zmian  

w budżecie Gminy na 2019 r.: 

 

➢ WYDATKI: 

• Zmniejszenia: 61.008,73 zł 

- 59.000 zł - zmniejszamy inwestycję przebudowa drogi gminnej Mierzyce 

Parcela Południowa, 

-   2.000 zł przeniesienie między paragrafami ze szkoleń, 

- 8,73 zł – z paragrafu zakupu  materiałów przeznacza się na odpis                              

z zakładowego funduszu świadczeń socjalnych, 

 

➢ WYDATKI:  

• Zwiększenia: 61.008,73 zł 

-  19.000 zł - przeznacza się na zakup 6 wiat stadionowych dla zawodników 

rezerwowych na 3 boiska tj. Wierzchlas, Kraszkowice, Łaszew, 

- 40.000 zł  - zakup działki w Wierzchlesie koło deptaku (łącznik pomiędzy                     

ul. Szkolną a Spokojną) w celu jego poszerzenia . W asprawie będzie podjęta 

stosowna uchwała. 

- 2.000 zł przeznacza się na zakupy na paragrafie Rady Gminy. 

-    8,73zł – odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Ryszard Dziadak zapytał czy w związku z zakupem 

działki były naciski ze strony społeczeństwa aby wykonać tam drogę. 

Radny Karol Sakowski zakup działki jest bardzo korzystny dla gminy i mieszkańców 

Wierzchlas. Dodał, że w poprzednich kadencjach była wola Rady Gminy aby zakupić 

przedmiotową działkę jednak właściciel się wówczas nie zgadzał. 

Radni wyrazili zgodę na zakup działki.  

 

Radni nie mieli pytań ani uwag do projektu uchwały i wnieśli o jej podjęcie na 

najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 



4 
 

b) określenia stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok, 

 

Inspektor ds. podatków i opłat lokalnych Pani Ludmiła Wypych  

poinformowała, że uchwała w sprawie podatku od nieruchomości corocznie jest 

przygotowywana na podstawie ustawy budżetowej na następny rok, w której jest 

prognozowany średnioroczny wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych. 

Wskaźnik ten w roku bieżącym wynosi 102,5% co oznacza wzrost stawek podatku o 

ten wskaźnik w stosunku do poprzedniego roku. Stawki na przyszły rok ulegną więc 

zmianie o poziom inflacji. Następnie zapytała czy są uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały.  

Radni nie mieli pytań ani uwag do przedstawionego tematu i wnioskowali 

o podjęcie uchwały w w/w sprawie na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

c) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2020 r., 

 

Inspektor ds. podatków i opłat lokalnych Pani Ludmiła Wypych  

poinformowała, że uchwała w sprawie podatku od nieruchomości corocznie jest 

skonstruowana na podstawie ustawy budżetowej na następny rok, w której jest 

określony średnioroczny wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych. Wskaźnik 

ten w roku bieżącym wynosi 102,5%, co oznacza wzrost stawek podatku od środków 

transportowych o ten wskaźnik w stosunku do poprzedniego roku. Stawki na przyszły 

rok ulegną więc zmianie o poziom inflacji. Następnie zapytała czy są uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały.  

Radni nie mieli pytań ani uwag do przedstawionego tematu i wnioskowali 

o podjęcie uchwały w w/w sprawie na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

Pani Ludmiła Wypych poinformowała, że ogłoszony został przez Główny Urząd 

Statystyczny w Łodzi Komunikat w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna 

obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze 

trzy kwartały 2019 roku i wynosi 194,24 zł za 1m3. W roku 2018 cena drewna 

wynosiła 191,98 zł. 

 Komisja zaproponowała utrzymanie stawki podatku leśnego według ogłoszonej 

w komunikacie stawki. Przyjęcie informacji w na sesji. 
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Pani Ludmiła Wypych poinformowała, że ogłoszony został przez Główny Urząd 

Statystyczny w Łodzi Komunikat w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 

kwartałów będącej podstawą do ustalania podatku rolnego na rok podatkowy 2020 

w  2018 roku cena wynosiła 54,36 zł za dt., a w 2019 r. 58,46 zł za dt. 

W ostatnich 5 latach kwota podatku wynosiła 49 zł za dt.  

Wysokość stawki podatku określa Rada Gminy  w formie uchwały i może tylko 

obniżyć stawkę podatku lub utrzymać stawkę ogłoszoną przez GUS. 

Komisja po dokładnym przeanalizowaniu wysokości podatku w poprzednich 

latach nie wypracowała stanowiska i ostateczną decyzję podejmie  na sesji. 

 

Komunikat GUS  stanowi załącznik nr 7 i 8  do protokołu. 

 

 

d) zmiany statutu Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Mierzycach, 

 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk wyjaśnił, że niedawno podejmowana była 

decyzja o utworzeniu Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Mierzycach wraz z jego 

Statutem. W skład Zespołu wchodziła Szkoła Podstawowa i Publiczne Przedszkole w 

Mierzycach. Obecnie w skład Zespołu wchodzi Filia Szkoły Podstawowej w Łaszewie 

wraz z oddziałem przedszkolnym.  

Radni nie mieli pytań ani uwag do przedstawionego tematu i wnioskowali 

o podjęcie uchwały w w/w sprawie na najbliższej sesji.  

  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

 

e) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Wieluńskim w celu  

realizacji zadania zleconego z zakresu administracji rządowej polegającego na 

udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej, 

 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk poinformował, że w Budżecie Państwa  od 

kilku lat funkcjonuje instytucja  bezpłatna pomoc prawna.  Punkty takie funkcjonują 

już w Wieluniu, w Gminie Biała miejscowość Łyskornia i w Gminie Pątnów. 

W naszej Gminie przeznaczony został na ten cel lokal w  Ośrodku Zdrowia 

w Mierzycach.  Raz w tygodniu przyjmował będzie tam radca prawny, z pomocy 

którego korzystać będą mogły  osoby spełniające odpowiednie kryteria m.in. emeryci, 

renciści osoby bezrobotne i osoby potrzebujące wsparcia. Gmina na ten cel udostępnia 

tylko pomieszczenie nie ponosi żadnych kosztów. Koszty utrzymania Radcy Prawnego 

ponosi Skarb Państwa. Reprezentantem w terenie Skarbu Państwa jest Powiat dlatego 

porozumienie zawierane jest z Powiatem na realizację tego zadania.  
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Radni nie mieli pytań ani uwag do przedstawionego tematu i wnioskowali 

o podjęcie uchwały w w/w sprawie na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
 

f) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wierzchlas.  9 minuta 

 

Przewodniczący Komisji Ryszard Dziadak przedstawił radnym przebieg                      

z posiedzenia wraz z protokołem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która zajmowała 

się przedmiotową sprawą na posiedzeniu w dniu 17 października 2019 r. , i w której 

uczestniczył Pan Kazimierz Korpal oraz były sołtys Pan Leon Makielak. Z uzyskach 

informacji wynikało, że nie został do końca sporządzony protokół z szacowania szkód. 

Po przeanalizowaniu zgromadzonych dokumentów oraz wysłuchaniu wyjaśnień przez 

strony Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała skargę za bezzasadną.  

Przewodniczący Ryszard Dziadak wyjaśnił, dodatkowo, że protokół został podpisany 

przez sołtysa, nie podpisał go Pan Korpal i przedstawiciel Nadleśnictwa ponieważ nie 

doszli do porozumienia odnośnie wielkości zniszczonej powierzchni upraw, była 

rozbieżność Pan Korpal twierdził, że zniszczona została cała powierzchnia uprawy tj. 

4,12 ha, a Pan Pakuła z Nadleśnictwa twierdził, że zniszczone zostały 2 ha. 

Ostatecznie protokół  nie został dokończony i Pan Korpal nie może się odwoływać aby 

uzyskać odszkodowanie.  

Komisja po zapoznaniu się z treścią pisma i wysłuchaniu wyjaśnień Przewodniczącego 

Komisji, który uczestniczył w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

postanowiła podtrzymać stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i uznała skargę za 

bezzasadną. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad  Punkt 5 

 

Informacja o wynikach zewnętrznego egzaminu gimnazjalnego  

i zewnętrznego sprawdzianu ósmoklasisty w 2019 r. i analiza ocen uczniów, 

którym przyznano nagrody Wójta za szczególnie wysokie osiągnięcia w nauce. 

Komisja otrzymała materiał przed posiedzeniem Komisji zapoznała się z jego treścią 

nie miała żadnych uwag i przyjęła do wiadomości.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad  Punkt 6 

 

Zaopiniowanie wniosków do budżetu Gminy na 2020 r.  

Komisja szczegółowo  zapoznała się z wnioskami skierowanymi do Rady Gminy 

w celu realizacji w 2020 roku. Po przeanalizowaniu wniosków Komisja wyraziła 

zgodę na ich realizację miarę możliwości finansowych Gminy. 

 Wnioski stanowią załącznik nr  13 do protokołu. 

 

 

Ad Punkt 7 

                                                                                                                                                                                                                             

Wolne wnioski i zapytania.  

1. Rozpatrzenie wniosku w sprawie wyrażenia zgody na zaplanowanie 

w budżecie Gminy Wierzchlas na 2020 rok środków na utworzenie w Urzędzie 

Gminy Wierzchlas stanowiska ds. Inwestycji. 

Przewodniczący Komisji Ryszard Dziadak zapoznał radnych z treścią pisma 

skierowanego do Rady Gminy i poprosił Sekretarza Leszka Gierczyka                        

o wypowiedzenie się w temacie. 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk  - wyjaśnił, że utworzenie dodatkowego 

stanowiska wiąże się z dużym zakresem zadań, które realizuje i realizować będzie 

Gmina  w najbliższym czasie.  W ostatnim czasie wymienionych zostało 135 piec                    

u mieszkańców gminy. Przed nami jest bardzo duże zadnie Odnawialne Źródła 

Energii. Beneficjentów jest 150 ale realizowanych zadań ok. 300, ponieważ będą 

różne instalacje  a czas realizacji to okres 2 lata. Jest to trudne zadanie i jeśli ma 

być do dokładnie wykonane to musi być osoba odpowiedzialna ze realizację. Gdy 

Rada wyrazi zgodę na utworzenie stanowiska to wówczas  ogłoszony zostanie 

konkurs na to stanowisko. 

Komisja po zapoznaniu się z treścią pisma i wyjaśnieniami Sekretarza i wyraziła 

zgodę na utworzenie stanowiska ds. inwestycji. 

Wniosek załącznik nr 14 do protokołu 

 

2. Agnieszka Kurpet – inspektor ds. Gospodarki Odpadami poinformowała 

Komisję o wprowadzeniu w porządek sesji dwóch dodatkowych uchwał. Należy  

dokonać zmian w uchwale w sprawie w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ponieważ w dniu 6 września 2019 r. weszła nowelizacja ustawy o utrzymaniu 
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czystości i porządku w gminach. Nowelizacja dotyczyła zwiększenia częstotliwości 

wywozu odpadów zmieszanych w miesiącach od kwietnia do października nie 

rzadziej niż 2 razy w miesiącu.  

Ponadto ze względu na nowe przepisy ogłoszone w w/w ustawie dotyczące 

określenia maksymalnych stawek za pojemnik, należy uchylić uchwałę w sprawie: 

uchylenia uchwały nr XX/122/2012 Rady Gminy Wierzchlas z dnia 29 listopada 

2012 r. w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne 

Komisja nie miała uwag do przedstawionego tematu i wnosi o podjęcie uchwały na 

najbliższej sesji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 i 16 do protokołu 

 

Ad Punkt 8 

Zamknięcie posiedzenia. 

 Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany,  

w związku z tym zamknął posiedzenie Komisji.  

 

Obrady zakończono o godz. 1415.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

Protokołowała:              

Marta Kowalczyk          Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

 

                 Ryszard Dziadak   

  

 

 


